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Jegyzőkönyv 

 

 

a BME Közlekedésmérnöki és Járműmérnöki Kar 

Kari Tanácsának 2018. május 31-én 14:00-kor kezdődő, 

a BME Rektori tanácstermében tartott rendes üléséről 

 

 

Dr. Varga István köszönti a Kari Tanács megjelent tagjait és megnyitja az ülést. Kéri a Kari 

Tanácsot, hogy kézfeltartással szavazzanak a kiküldött napirendi pontok elfogadásáról. 

 

1. Professor Emeritus címek adományozása Dr. Bokor József és Dr. Takács János 

részére 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

2. Címzetes egyetemi docensi kinevezések adományozása Rácz Kornélia, Némethy 

Zoltán és Hadházi Dániel részére 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

3. A „Kar kiváló oktatója” kitüntetések adományozása 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Dr. Varga István a „Kar kiváló oktatója” kitüntetést adományoz gyakorlatvezetői kategóriában 

Kovács Andrásnak. (Kovács András a tanácsülés közben érkezett meg, ezért késve vehette át 

kitüntetését.) 

Dr. Varga István a „Kar kiváló oktatója” kitüntetést adományoz szakoktatói kategóriában 

Mudra Istvánnak. 

Dr. Juhász János nem tudott személyesen megjelenni, így ő nem vehette át ünnepélyes keretek 

között a „Kar kiváló oktatója” kitüntetést előadói kategóriában. 

 

4. A „kari Ifjúságért” kitüntetés adományozása Dr. Komócsin Zoltán részére 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

5. Dékáni Dicséret adományozása a Kar hallgatóinak véleménye alapján (OHV) az 

oktatásban az elmúlt évben kiemelkedő teljesítményt nyújtó oktató részére 

 Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

2016/2017-es tavaszi félév: Dr. Gyimesi András Dániel 

 

6. Elismerő oklevél adományozása a Kar hallgatóinak véleménye alapján (OHV) az 

oktatásban az elmúlt évben kiemelkedő teljesítményt nyújtó oktató részére 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 
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2017/2018-as őszi félév: Cseke József   

 

7. Tudományos és nemzetközi dékánhelyettesi pályázatok véleményezése 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Dr. Varga István elmondja, hogy csak egy pályázat érkezett be Dr. Török Ádám részéről.  

Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezik Dr. Varga István megkéri Dr. Török Ádámot, hogy a 

szavazás idejére hagyja el a termet és megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy titkos szavazás 

keretén belül nyilvánítson véleményt, hogy támogatja-e Dr. Török Ádám tudományos és 

nemzetközi dékánhelyettesi kinevezését. 

 

A szavazás eredménye a következő: 100% 

 

32 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja Dr. Török Ádám tudományos és nemzetközi 

dékánhelyettesi kinevezését. 

 

8. Javaslat a KJK autonóm járműirányítási mesterképzési szak mintatantervének 

átalakítására 

Előterjesztő: Dr. Sághi Balázs oktatási dékánhelyettes, Dr. Gáspár Péter egyetemi 

tanár, szakfelelős 

 

Dékán úr megadja a szót Sághi Balázsnak, aki elmondja, hogy az előterjesztés nem változott 

az előző Kari Tanácsra beterjesztetthez képest. Dékánhelyettes úr elmondja, hogy ő ekkor már 

minden érvet elmondott, ami a mintatanterv átalakítása mellett szól. Gáspár Péterrel 

egyeztetve azt gondolják, hogy a benyújtott tanterv célszerű és egyedül ez kivitelezhető a 

szakon.  

Dékán úr megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzáfűzni valója az 

előterjesztéshez. Szabó András szót kér, elmondja, hogy nem ellenkezik a mintatanterv ellen 

csak éppen át kellene gondolni a kreditek elosztását, mert egyenlőtlen a kreditek elrendezése a 

félévek között. 

Sághi Balázs elmondja, hogy lehet, hogy így van, de a mintaszabályozásba még belesünk és 

nem ütközünk semmilyen szabályozásba. Nem hiszi, hogy a hallgatók vagy akár az oktatók is 

megérzik a félévek között azt a minimális kreditnyi különbséget, így nem szívesen 

módosítana a mintatanterven és az előterjesztésen. 

Dékán úr is egyetért ezzel és kéri a Kari Tanácsot, hogy az eredeti előterjesztést figyelembe 

véve szavaznak és ha az sikertelen lesz, csak akkor változtatnak a krediteken. 
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Mivel további kérdés, hozzászólás nem érkezik Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari 

Tanácsot, hogy szavazzon, hogy támogatja-e az autonóm járműirányítási mesterképzési szak 

mintatantervének átalakítását. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

32 igen 97 % 

0 nem 0 % 

1 tartózkodás 3 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja az Autonóm járműirányítási mérnök mester 

szakok tantervének módosítását a mellékletek szerint. 

 

 

9. Javaslat a KJK Járműmérnöki mesterképzési szak mintatantervének 

átalakítására  

Előterjesztő: Dr. Sághi Balázs oktatási dékánhelyettes, Dr. Veress Árpád egyetemi 

docens, szakfelelős 

Módosító javaslat 

Előterjesztő: Dr. Szabó András egyetemi docens 

 

Dr. Varga István megadja a szót Dr. Veress Árpádnak a járműmérnöki mesterképzési szak 

szakfelelősének. Ő elmondja, hogy a fenntartó kérésére történik meg a 26 kontaktórára történő 

csökkentés, amit ő személy szerint támogat.  

Dékán úr megadja a szót Szabó Andrásnak, aki egy alternatív megoldást készített. Szabó tanár 

úr fontosnak tartja, hogy a szakmai tantárgyak a diplomatervezés elé essenek. Kiemeli, hogy 

mintatantervet fogalmazunk meg és a hallgatók ettől így is - úgy is eltérnek kisebb – nagyobb 

mértékben. Hangsúlyozza, hogy nem szükséges a tárgyak keresztféléves oktatása. A 

legnagyobb problémát  azonban abban látja, hogy ez egy nagyon nagy változás ami szerinte 

nem lett kellőképpen körbe járva. Azt javasolja a Kari Tanácsnak, hogy ezt még át kell beszélni. 

Szeretné megtartani az eddigi tantervek értékét és kéri, hogy megfontolt döntést hozzanak.  

Dékán úr megköszöni és kérdezi a HK-tól, hogy sikerült-e kellőképpen átnézniük az 

előterjesztéseket. A HK részéről Csenki Lilla elmondja, hogy átnézték tanterveket és mind a 

kettőben találtak előnyt és hátrányt is egyaránt. Ők úgy ítélik meg, hogy rendelkeznek elég 

információval, ahhoz, hogy döntést tudjanak hozni.  

Simongáti Győző megjegyzi, hogy nagyon érzékelhető a két verzió közti feszültség és ez így 

nem jó. 

Sághi Balázs szerint lehet beszélni itt nézetkülönbségekről, de ez feloldhatatlan lesz. Meg van 

győződve róla, hogy az ő általuk készített előterjesztés, megoldás jobban használhatóak a 

hallgatók részére. A módosítás által jobb diplomatervek fognak születni.  
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Dékán úr még kiegészíti azzal, hogy ezáltal kevesebb lesz a tanszéki órák terhelése, nem úgy, 

mint a Szabó tanár úr változatában. 

Mivel további kérdés, hozzászólás nem érkezik Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari 

Tanácsot, hogy szavazzon először arról, hogy megszavazzák-e most a járműmérnöki 

mesterképzés mintatervének átalakítását. 

 

A szavazás eredménye a következő:  

 

23 igen 69,70 % 

8 nem 24,2 % 

2 tartózkodás 6,1 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy most szavazza meg a járműmérnöki mesterképzés 

mintatervének átalakításáról szóló előterjesztéseket. 

 

Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy szavazzon az eredeti előterjesztésről. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

 

25 igen 75,8 % 

5 nem 15,2 % 

3 tartózkodás 9,1 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja a járműmérnöki mesterképzési szak 

mintatervének módosítását az eredeti előterjesztés alapján. 

 

Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy szavazzon a Szabó András által 

benyújtott módosított előterjesztésről. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

5 igen 15,2 % 

20 nem 60,6 % 

8 tartózkodás 24,2 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy nem támogatja a Szabó András által benyújtott módosított 

előterjeszt. 
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10. Javaslat a KJK Közlekedésmérnöki mesterképzési szak mintatantervének 

átalakítására 

Előterjesztő: Dr. Sághi Balázs oktatási dékánhelyettes, Dr. Tóth János egyetemi 

docens, szakfelelős 

Módosító javaslat 

Előterjesztő: Dr. Szabó András egyetemi docens 

 

Dr. Varga István megadja a szót Dr. Tóth Jánosnak a közlekedésmérnöki mesterképzési szak 

szakfelelősének. Ő elmondja, hogy az előző Kari Tanács óta nem történt változás. Volt egy 

egyeztető beszélgetés, ahol megnézték a Szabó András általi változatokat, de továbbra is a két 

tantárgyi féléves diplomatervezést szeretnék.  

Dékán úr felkéri Szabó András tanár úrat, hogy tartsa meg módosító előterjesztését. Elmondja, 

hogy sok mindent m,egemlített már az előző előterjesztésnél, ezt most nem ismétli meg, hogy 

ne húzza az időt. Megkérdezi, hogy a szabadon választható blokkot rendesen megnézték-e mert, 

hogy vannak benne olyan tantárgyak amelyeket a hallgató a diplomatervezés előtt vagy épp 

után fog hallgatni, tanulni és akkor azt a diplomatervezésben ő nem fogja tudni felhasználni. 

Valamint elmondja a módosító javaslatban leírtakat. 

Dékán úr megköszöni és megkérdezi, hogy van-e további kérdés vagy hozzászólás. 

Mészáros Ferenc szót kér és elmondja, hogy mondandója igazából már a következő 

előterjesztéshez kapcsolódik. a logisztikán és a közlekedésen fut egy specializáció 

Szállítmányozás címen, ahol többségében ugyanazok a tárgyakat vannak kiírva. Az óraszámai 

ennek a specializációnak nem egyeznek a mintatanterves táblázatban leírtaknak, de ezt már 

egyeztette mindkét szakvezetővel és úgy gondolják, hogy ez nem fog gondot okozni. Egyetlen 

egy helyen fognak kilógni a 26 órából. A logisztikai mérnöki szakon előterjesztésben az egyik 

tantárgy amely a specializáció 2-ből átkerül a specializáció 1-be, viszont a közlekedési szakon 

ugyanez a csere nem megoldható anélkül, hogy ne rúgnánk fel valamilyen kritériumot. Most 

egy olyan változat lenne, hogy egy 3 kredites tantárgy keresztféléves oktatása a szakok között 

meg, kell hogy valósuljon majd. 

Dékán úr megköszöni és hozzáteszi, hogy ez csak azért van mert a logisztika nem változtat, de 

dékán úr szerint sem okoz ez problémát. 

Mivel további kérdés, hozzászólás nem érkezik, Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari 

Tanácsot, hogy szavazzon először az eredeti előterjesztésről. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

25 igen 75,8 % 

4 nem 12,1 % 

4 tartózkodás 12,1 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja a közlekedésmérnöki mesterképzési szak 

mintatervének módosítását az eredeti előterjesztés alapján. 
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Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy szavazzon a Szabó András által 

benyújtott módosított előterjesztésről. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

6 igen 18,2 % 

20 nem 60,6 % 

7 tartózkodás 21,2 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy nem támogatja a Szabó András által benyújtott módosított 

előterjeszt. 

 

11. Javaslat a KJK Logisztikai mérnöki mesterképzési szak mintatantervének 

átalakítására  

Előterjesztő: Dr. Sághi Balázs oktatási dékánhelyettes, Dr. Bóna Krisztián egyetemi 

docens, szakfelelős 

 

Dr. Varga István megadja a szót Dr. Bóna Krisztiánnak a logisztikai mérnöki mesterképzési 

szak szakfelelősének. Kéri, hogy csak azt mondja el, hogy a múltkorihoz képest van-e 

valamilyen változás.   

Bóna Krisztián a Mészáros Ferenc által elmondottakhoz csak annyit tenne hozzá, hogy ez nem 

csak azért van mert ők nem akarják a diplomatervezést két félévre szétbontani, hanem azért is 

mert tartani kell a 26 órát. Úgy próbáltak módosítani a mintatantervet, hogy közben csökkentsék 

a keresztféléves órák számát. Jelentősebb változás csak a szakirányok rendszerében történne. 

Dékán úr megköszöni és mivel további kérdés, hozzászólás nem érkezik, Dr. Varga István 

megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy szavazzon. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

32 igen 97 % 

0 nem 0 % 

1 tartózkodás 3 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja a logisztikai mérnöki mesterképzési szak 

mintatervének módosítását. 
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12. Javaslat a kari MSc Felvételi Bizottság elnökjelöltjeire 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Dékán Úr elmondja, hogy kiküldésre került a lista és ez alapján kéri a Kari Tanácsot, hogy 

szavazzon. 

A szavazás eredménye a következő: 100 % 

 

33 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja kari MSc Felvételi Bizottság elnökjelöltjeire tett 

javaslatot. 

 

13. Javaslat új szabadon választható tantárgy indítására a Közlekedés- és 

Járműirányítási Tanszéken 

Előterjesztő: Dr. Sághi Balázs tanszékvezető-helyettes 

 

Dékán úr nem adja meg a szót, arra hivatkozva, hogy az előterjesztés ki lett küldve. Kérdezi, 

hogy van-e valakinek kérdése az előterjesztéshez. 

Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezik, Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy 

szavazzon. 

A szavazás eredménye a következő:  

 

32 igen 97 % 

0 nem 0 % 

1 tartózkodás 3 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja új szabadon választható tantárgy indítására a 

Közlekedés- és Járműirányítási Tanszéken. 

 

14. Javaslat új szabadon választható tantárgy indítására a Járműelemek és Jármű-

szerkezetanalízis Tanszéken 

 

Dékán úr nem adja meg a szót, arra hivatkozva, hogy az előterjesztés ki lett küldve. Kérdezi, 

hogy van-e valakinek kérdése az előterjesztéshez. 

Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezik, Dr. Varga István megkéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy 

szavazzon. 
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A szavazás eredménye a következő:  

 

32 igen 97 % 

0 nem 0 % 

1 tartózkodás 3 % 

 

Tehát a Kari Tanács úgy dönt, hogy támogatja új szabadon választható tantárgy indítására a 

Járműelemek és Jármű-szerkezetanalízis Tanszéken. 

 

15. Egyebek 

 

Dékán úr megkérdezi a Kari Tanácsot, hogy van-e ellenvetésük, hogy a Közlekedésmérnöki 

Kollégium csak tanácskozási joggal delegáljon egy tagot.  

Megkéri a Tanszékvezetőket, hogy az MSc felvételi bizottságokba delegáljanak tagokat.  

Egyéb kérdés, hozzászólás nem érkezik. Dr. Varga István megköszöni a Kari Tanács munkáját 

és az ülés zárását követően egy rövid vendégségre invitálja a jelenlévőket. 

 

 

 

Budapest, 2018. június 14.        

        Bónáné Mózer Krisztina 

    hivatalvezető 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


